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REVISTA PRESEI 
 

 BEC prezintă, luni, la peste o săptămână după alegerile europarlamentare, rezultatele finale 
Rezultatele finale la alegerile europarlamentare urmează să fie prezentate, luni, de Biroul Electoral Central (BEC), 
la mai bine de o săptămână după scrutin, a anunţat purtătorul de cuvânt al instituţiei, Marian Muhuleţ. 
Marian Muhuleţ a declarat, pentru MEDIAFAX, că BEC urmează să primească prin Poşta Mililară centralizarea 
rezultate de la trei Birouri Electorale Judeţene (BEJ), iar şedinţa Biroului Central nu a putut avea loc loc vineri din 
cauza restricţiilor de circulaţie dispuse în Capitală cu ocazia vizitei Papei Francisc. 
Astfel, următoarea şedinţă a BEC va avea loc luni, de la ora 14.00, iar rezultatele finale ale alegerilor pentru 
Parlamentul European vor fi anunţate ulterior. 
Anunţul BEC va veni la o săptămână de la data alegerilor, respectiv 26 mai, în condiţiile în care la alegerile 
prezidenţiale din 2014, turul al doilea de scrutin a avut loc pe 16 noiembrie, iar în patru zile au fost anunţate 
rezultatele finale. Tot în patru zile au fost anunţate şi rezultatele finale la alegerile pentru Parlamentul European 
din 25 mai 2014. 
Ultima informare a Biroului Electoral Central a fost făcută, marţi. Astfel, rezultatele parţiale centralizate după 
numărarea a aproximativ 96 % dintre voturile exprimate la alegerile europarlamentare, iar cifrele sunt: PNL- 
26,89%, PSD-22,89 %, USR-PLUS-21,78%. 
Pro România a obţinut 572.515 voturi (6,57%), UDMR are 472.359 de voturi (5,42%), PMP a obţinut 500.549 de 
voturi (5,75%). „Restul formaţiunilor sunt sub pragul de 5 %”, a afirmat purtătorul de cuvânt al Biroului Electoral 
Central, Marian Muhuleţ. 
Totodată, potrivit datelor BEC, la referendumul pe teme de justiţie, aproape 6 milioane de alegători au votat „Da” 
pentru întrebările de pe buletinele de vot, arată reprezentanţii BEC. 
Conform instituţiei, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.229.939 de participanţi, 5.864.980 de răspunsuri au 
fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie. La 
întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi al organizării judiciare, 
5.745740 de răspunsuri au fost favorabile. 
În ceea ce priveşte refernedumul, pentru a fi considerat valid trebuie să treacă de pragul de prezenţă de 30%, dar 
şi de cel privind voturile valide. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reorganizare la PSD, la o săptămână după ce liderul a fost închis. Ce şedinţe au luni social-democraţii 
Viorica Dăncilă a anunţat că luni, de la 10.00, va avea loc şedinţa coaliţiei de guvernare, iar de la 12.00 va începe 
Biroul Permanent Naţional al PSD. Preşedintele interimar la PSD a precizat că BPN al partidului se va reuni în 
fiecare zi de luni a săptămânii, iar CEx va fi organizat lunar. 
Cele două şedinţe vin şi în contextul în care premierul Viorica Dăncilă i-a transmis miercuri preşedintelui Klaus 
Iohannis propunerile de numire a noilor miniştri pentru portofoliile de viceprim-ministru pentru implementarea 
parteneriatelor strategice şi miniştri ai Justiţiei, Fondurilor Europene şi Românii de Pretutindeni. 
Pentru portofoliul de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României a fost 
propus Titus Corlăţean, diplomat de carieră, pentru Ministerul Justiţiei, Ana Birchall, cu specializări aprofundate în 
domeniul juridic, pentru Ministerul Fondurilor Europene a fost propusă Roxana Mînzatu, cu o experienţă de 15 
ani în domeniul afacerilor şi fondurilor europene, iar pentru Ministerul pentru Românii de Pretutindeni a fost 
nominalizată Natalia Intotero, care a mai deţinut acest portofoliu. 
În schimb, preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că nu îl va numi pe Titus Corlăţean vicepremier, aşa cum a cerut 
PSD, numindu-l „artizanul catastrofei de la alegerile din 2014”, iar legat de celelalte trei propuneri de miniştri a 
spus că va reveni cu altă ocazie. 
La ultimele discuţii pe care le-a purtat Călin Popescu Tăriceanu cu Viorica Dăncilă, liderul ALDE a dezvăluit că 
temele abordate au fost situaţia politică şi votul de la alegerile din 26 mai. Preşedintele ALDE a precizat că 
premierul a dat de înţeles că nu vrea ca ALDE să îşi asume mai multe posturi în Guvern, fiindcă pentru asta este 
necesară o restructurare pe care Viorica Dăncilă nu e dispusă să o facă. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Cei doi au vorbit atunci şi despre propunerea pentru funcţia de preşedinte al Camerei Deputaţilor, în contextul 
condamnării lui Liviu Dragnea la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu executare. Coaliţia a susţinut un candidat comun, 
iar ulterior a fost votat de plen Marcel Ciolacu la şefia Camerei. 
Printre deciziile luate de social-demcraţi la Comitetul Executiv de miercuri a fost numirea în funcţia de preşedinte 
executiv a lui Paul Stănescu, iar Rodica Nassar a preluat funcţia de secretar general, în locul lui Codrin Ştefănescu. 
CEx a decis că trebuie menţinută guvernarea, iar Gabriela Firea a reluat şefia interimară a PSD Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL analizează, luni, performanţele la europarlamentare. Care sunt liderii de filiale care ar putea fi demişi 
Liberalii se vor reuni luni, de la 11.00, în şedinţa BEX urmată de BPN, de la ora 13.00. PNL va face o analiză a 
scorurilor obţinute de filialele partidului, iar în acest context, Rareş Bogdan l-ar putea înlocui pe Cristian Buşoi la 
şefia PNL Bucureşti, potrivit unor surse politice. 
Schimbarea lui Cristian Buşoi ar putea fi decisă după ce organizaţia PNL Bucureşti a obţinut un scor foarte slab la 
alegerile europarlamentare, cam jumătate din scorul general al formaţiunii, au precizat sursele citate. 
Conducerea partidului ar mai putea formaliza şi înlocuirea lui Florin Alexe de la şefia PNL Sector 3, o decizie luată 
de liberali în martie 2018, dar care a întârziat să fie pusă în aplicare. Motivul schimbării lui Florin Alexe este 
„pactizarea” cu PSD, în contextul relaţiei şi colaborării sale cu primarul Sectorului 3 Robert Negoiţă. 
Şi Cristian Olteanu ar putea fi demis de la şefia PNL Sector 5 au mai spus sursele citate. 
Pe de altă parte, preşedinţii filialelor PNL de sector nu exclud varianta unei demisii în bloc de la şefia oganizaţiilor 
liberale, a declarat, pentru MEDIAFAX, liderul PNL Sector 4, Răzvan Sava. 
Întrebat, duminică de MEDIAFAX, dacă este luată în calcul o demisie în bloc a liderilor PNL de la sectoare, Răzvan 
Sava a răspuns: „Da, aceasta este o variantă care se vehiculează, dar nu este chiar ultima variantă”. 
Chestionat dacă se aşteaptă la decizii de demitere a liderilor organizaţiilor liberale, luni în BEX, Sava a spus că va fi 
făcută o analiză cu privire la scorurile obţinute de PNL Bucureşti şi filialele de sector la alegerile 
europarlamentare, însă „orice este posibil”. 
„Se va face o analiză din care se vor analiza inclusiv datele obţinute pe Bucureşti, obţinute de către filiala 
Bucureşti şi cele de sector. Vom vedea mâine (luni – n.r.) ce se va întâmpla, discuţiile care vor avea loc în BEX şi 
hotărârea care va fi luată. Aşteptăm analiza ca să vedem despre ce e vorba. Orice este posibil. În urma analizei se 
va lua o hotărâre, dacă rămân în aceeaşi configuraţie Bucureştiul sau nu. Încă nu este nimic sigur. Nu au fost cerut 
demisii încă”, a explicat liderul PNL Sector 4. 
Cristian Buşoi conduce filiala PNL Bucureşti, Victor Picu este lider PNL Sector 1, Anca Boagiu este preşedinte PNL 
Sector 2, Florin Alexe la PNL Sector 3, Răzvan Sava la PNL Sector 4 , Cristian Marian Olteanu la PNL Sector 5 iar 
Cornel Pieptea la PNL Sector 6. 
Potrivit rezultatele parţiale centralizate de BEC, după numărarea a aproximativ 96% dintre voturile exprimate la 
alegerile europarlamentare, cifrele sunt: PNL - 26,89%, PSD - 22,89%, USR-PLUS -21,78%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Peste 1.000 de judecatori si procurori cer modificarea legilor Justitiei in acord cu recomandarile institutiilor 
internationale 
Peste 1.000 de judecatori si procurori sustin, in nume personal, Apelul lansat de mai multe asociatii profesionale 
prin care se cere Guvernului si Parlamentului modificarea legilor Justitiei si punerea lor in acord cu recomandarile 
si observatiile facute de institutiile internationale. 
Este vorba despre Apelul lansat de Asociatia "Forumul Judecatorilor din Romania", Asociatia "Miscarea pentru 
Apararea Statutului Procurorilor" si Asociatia "Initiativa pentru Justitie"prin care se cere "puterii executive si 
puterii legislative sa promoveze/adopte un proiect de lege prin care sa modifice imediat legile justitiei (in acord 
cu avizele Comisiei de la Venetia si Consiliilor Consultative ale Judecatorilor si Procurorilor Europeni si 
rapoartele Comisiei Europene si GRECO) ", se arata intr-un comunicat postat de Forumul Judecatorilor, care 
prezinta lista completa a celor 1.001 de magistrati care au semnat pana acum, lista nefiind inchisa. 
APELUL a fost lansat imediat dupa data de 26 mai, cand romanii au dat un vot important la referendumul pe 
Justitie convocat de presedintele Iohannis. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.forumuljudecatorilor.ro/index.php/archives/3755?fbclid=IwAR0WPGzqEOiT1-g29yUZ5tcBgh_ITR12k1imyrj0bojKoEAhv6KzmoUWNRM
http://www.ziare.com/stiri/magistrati/
http://www.forumuljudecatorilor.ro/index.php/archives/3738


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Iata principalele cerinte din textul apelului: 
"La referendumul din 26 mai 2019, printr-un vot istoric, poporul roman s-a exprimat in favoarea statului de 
drept, dar si impotriva modificarilor legislative extrem de toxice pentru bunul mers al justitiei, adoptate in 
ultima perioada, criticate sever de toate organismele internationale relevante. 
Este inadmisibil ca, in anul 2019, independenta justitiei si statutul magistratilor sa fie puse la indoiala prin 
modificari legislative retrograde, de natura sa atraga sanctiuni internationale imediate pentru statul roman. 
Pentru evitarea unei astfel de situatii si pentru prezervarea statului de drept, Parlamentul si Guvernul Roman 
trebuie de urgenta sa promoveze si sa adopte un act legislativ prin care toate recomandarile entitatilor 
internationale enumerate anterior sa fie aplicate fara exceptie si fara artificii care sa aduca atingere esentei lor. 
Astfel, solicitam puterii legislative si puterii executive sa puna in practica imediat urmatoarele modificari 
legislative: 
1. Desfiintarea imediata si neconditionata a sectiei de parchet separate, creata pentru investigarea infractiunilor 
comise de judecatori si procurori; 
2. Abrogarea limitarilor cu privire la libertatea de exprimare, materializate in obligatia de abtinere a magistratilor 
de la "manifestarea sau exprimarea defaimatoare in raport cu celelalte puteri ale statului"; 
3. Revizuirea normelor privind raspunderea materiala a magistratilor, cat timp acestea ignora independenta 
justitiei; 
4. Revizuirea sistemului de numire si revocare a procurorilor-sefi si limitarea rolul ministrului justitiei in aceste 
proceduri, simultan cu cresterea atributiilor Consiliului Superior al Magistraturii; 
5. Renuntarea la dispozitiile care prevad dublarea perioadei de pregatire in cadrul Institutului National al 
Magistraturii; 
6. Reinstaurarea meritocratiei in magistratura. Reglementarea unor examene meritocratice de promovare, 
inclusiv si mai ales la Inalta Curte de Casatie si Justitie; 
7. Respectarea rolului si a atributiilor stabilite de Constitutie pentru Consiliul Superior al Magistraturii, ca 
organism colegial, prin inlaturarea transferarii arbitrare a unor atributii ale Plenului catre sectii sau catre anumiti 
judecatori, in functie de gradul profesional detinut, de natura a deturna functionarea colegiala; 
8. Reorganizarea Inspectiei Judiciare, prin reconsiderarea rolului si a atributiilor inspectorului-sef; reglementarea 
unor examene meritocratice pentru functiile de conducere din cadrul Inspectiei Judiciare; abrogarea OUG 
nr.77/2018. 
9. Revizuirea dispozitiilor privind revocarea membrilor CSM, in sensul unei proceduri flexibile si accesibile; 
10. Abrogarea dispozitiilor nou introduse de natura a incarca nejustificat volumul de munca al instantelor si 
parchetelor (spre ex., introducerea completurilor de judecata de trei judecatori pentru solutionarea apelurilor, 
respectiv a completurilor de doi judecatori pentru judecarea contestatiilor impotriva hotararilor pronuntate de 
judecatorii de drepturi si libertati si judecatorii de camera preliminara de la curtile de apel etc.); 
11. Adoptarea modificarilor aduse Codului penal si Codului de procedura penala numai cu respectarea 
recomandarilor Comisiei de la Venetia; Adoptarea autonomiei bugetare a magistraturii, conform recomandarilor 
Comisiei de la Venetia.". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dumitru Coarnă cere DEMISIA lui Carmen Dan, după uciderea polițistului din Timiș: 'Fără veste antiglonț și cu 
pistoale din 1974 nu putem lupta cu infractorii' 
Dumitru Coarnă, președintele Sindicatului Național al Polițiștilor și Personalului Contractual (SNPPC), a declarat, în 
exclusivitate, pentru STIRIPESURSE.RO, că situația dezastruoasă în care se află poliția duce la stfel de tragedii, 
cum e cea a omului legii din Timiș, care a fost împușcat mortal de un urmărit internațional. 
Sindicalistul spune că a atras mereu atenția că lipsa fondurilor, a dotărilor, dar și a personalului, duce la astfel de 
tragedii. "Eu am spus mereu că, având aceste lipsuri, suntem victime sigure. Fără veste antiglonț și pistoale 
Carpați din 1974 nu putem lupta cu infractorii. 
Ministrul Carmen Dan a spus, într-o emisiune TV că suntem colegi. Nu, ea e colegă cu Liviu Dragnea, ea nu-l 
înțelege decât pe el. Poate acum va înțelege că trebuie să plece. Îi cerem demisia!", a declarat Dumitru Coarnă 
pentru STIRIPESURSE.RO. 
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Bărbatul care a împuşcat mortal un poliţist aflat în misiune, în localitatea Izvin din judeţul Timiş, a fost şi el rănit în 
zona umărului de un alt poliţist. Agresorul de numeşte Ionel Marcel Lepa şi este căutat pentru tâlhărie. 
Potrivit poliţiştilor, bărbatul căutat de cei doi agenţi din Recaş şi care a fost zărit de aceştia într-o maşină, în Izvin, 
autoturism care nu a oprit la semnalele poliţiştilor, a fost şi el rănit în timpul unui schimb de focuri. 
Cei doi agenţi care au încercat să oprească autoturismul pe şosea au pornit în urmărirea maşinii suspecte, nu 
înainte de a chema ajutoare, şi au ajuns în curtea unei case. Au coborât din maşină şi au înconjurat locuinţa. 
Bărbatul căutat de aceştia a sărit pe o fereastră în faţa unuia dintre cei doi agenţi. Având o armă în mână, a tras 
asupra poliţistului, nimerindu-l în zona pieptului şi gâtului. 
Poliţistul împuşcat avea 43 de ani şi activa la Postul de Poliţie din Recaş. Medicii au constatat decesul bărbatului, 
după mai multe minute de resuscitare. 
Colegii poliţistului sosiţi la locul faptei au auzit focurile de armă, Însă agresorul a reuşit din nou să scape. Acesta a 
pătruns într-o curte unde a încercat să găsească o maşină cu care să fugă. Pentru că în curtea respectivă nu se afla 
niciun autoturism, a intrat într-o altă curte, i-a ameninţat pe proprietari cu arma şi a luat maşina acestora. În timp 
ce încerca să fugă a fost observat de un poliţist care a tras asupra maşinii reuşind să îl rănească la umăr. Fugarul a 
ieşit din maşină şi s-a pierdut pe străduţe. 
Agresorul căutat de poliţişti se numeşte Marcel Ionel Lepa, are 47 de ani şi este din Lugoj. A fost dat în urmărire 
internaţională pentru tâlhărie. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Un sindicat reactioneaza dupa uciderea politistului din Timis: Meseria noastra e riscul. Respectati-ne! 
Profesia de politist este cea mai periculoasa din Romania, pentru ca in fiecare zi exista pericolul sa fim ucisi in 
timpul serviciului, asa ca politicienii si cetatenii trebuie sa ne respecte, spune Catalin Nedelcu, presedintele 
Sindicatului Politistilor din Romania Diamantul. 
Reactia a venit la scurt timp dupa ce s-a aflat ca un politist de doar 43 de ani din Timis a murit impuscat in gat la 
datorie. 
"Suntem indurerati ori de cate ori un politist este ucis in timpul serviciului! Azi, un politist de circulatie a fost ucis 
in timpul serviciului, in judetul Timis. 
Acest eveniment nefericit care nu este unul singular, trebuie sa le aminteasca politicienilor si cetatenilor obisnuiti, 
de ce exista forta de politie. Existam ca sa protejam societatea, ordinea, democratia. Indiferent de mijloacele 
tehnice din dotare, profesia de politist este cea mai periculoasa din Romania pentru ca, in fiecare zi, exista 
pericolul ca un politist sa fie ucis in timpul serviciului, in timp ce protejeaza ordinea publica! 
Meseria noastra e riscul! Pentru asta, politicienii si cetatenii trebuie sa ne respecte! Ganditi-va la asta, in timp ce 
ne tineti cu o treime din posturi vacante, in timp ce ne tineti pe salariile din 2009, in timp ce ne taiati din pensiile 
militare si in timp ce va ganditi sa ne mariti varsta de pensionare!", a scris pe Facebook Catalin Nedelcu, 
presedinte SPR Diamantul. 
Agentul de politie Cristian Amariei, care facea parte din unul dintre filtrele organizate pentru prinderea unei 
masini date in urmarire, a fost impuscat in gat de la distanta, informeaza PressAlert.ro. 
Conform sursei citate, politistul a fost impuscat in apropierea unui imobil in care se ascundea suspectul cautat de 
politie. Acesta se numeste Marcel Lepa (foto) si este considerat de politisti extrem de periculos, de aceea oamenii 
sunt sfatuiti sa pastreze distanta si sa sune la 112 daca il vad. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 ANIS: Măsura de impozitare a programatorilor ar putea avea ca rezultat o reducere masivă a specialiştilor din 
ţară 
Facilităţile fiscale au făcut şi menţin industria IT din România competitivă, într-o cursă cu alte ţări care oferă 
programatorilor impozit pe venit zero, iar o măsură de impozitare ar putea avea ca rezultat o reducere masivă a 
specialiştilor din ţară, susţin reprezentanţii Asociaţiei Patronale a Industriei de Software şi Servicii (ANIS). 
Punctul de vedere al ANIS survine după ce mass-media a relatat, sâmbătă, că liderul PNL, Ludovic Orban, a 
declarat, într-o conferinţă de presă susţinută la Mediaş, că orice venit trebuie impozitat şi că nu i se pare normal 
ca salariaţii din IT să fie scutiţi de plata impozitului pe venit. 
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"Reiterăm faptul că facilităţile fiscale au făcut şi menţin industria IT românească competitivă, într-o cursă cu alte 
ţări care oferă programatorilor impozit pe venit zero, precum Ucraina, Polonia sau Belarus. Deficitul de forţă de 
muncă din IT la nivelul UE este atât de mare, încât o astfel de măsură ar putea avea ca rezultat o reducere masivă 
a specialiştilor din ţară, deci un impact economic major. Facem apel la oamenii politici să analizeze cu atenţie 
dinamica acestui sector, înainte de a transmite semnale de instabilitate într-un sector deja puternic afectat de 
modificări fiscale, introduse fără studii de impact şi îl invităm pe domnul preşedinte Orban la un dialog cu 
reprezentanţii industriei de software", precizează ANIS, pe pagina de Facebook. 
La rândul său, ministrul Muncii, Marius Budăi, scrie pe propria pagină de socializare că sectorul IT este al patrulea 
pilon de creştere economică, având o contribuţie la PIB de la 0,5% la 6%, în perioada 2003 - 2019. 
"La discuţia de ieri (sâmbătă, 1 iunie 2019, n.r.) privitoare la intenţia lui Ludovic Orban de a impozita sectorul IT, 
un proaspăt europarlamentar PNL, spunea că nu ştie şi că nu e de acord (...) Mai mult, vor să renunţe şi la 
facilităţile din construcţii şi agricultură. Nu e drăguţ? Vă spuneam că vor continua... şi mai au... dar nu tot o dată. 
Oare PDL-PNL nu înţelege nimic din folosirea instrumentelor de politică economică în sprijinirea unor domenii 
strategice?... Se pare că nu. Pentru informarea dumnealor: 1. această măsură a fost introdusă de un guvern PSD; 
2. sectorul IT este al patrulea pilon de creştere economică - Contribuţia la PIB a industriei de IT şi comunicaţii 
(IT&C, inclusiv comunicaţii) în perioada 2003 - 2019: de la 0,5% la aproape 6%. Referitor doar la industria IT, din 
2013 până astăzi, dimensiunea pieţei s-a dublat, iar din 2003 a crescut de cinci ori (de la 1 miliard de euro la 5 
miliarde de euro)", menţionează ministrul. 
De asemenea, preşedintele PNL Timiş, Nicolae Robu, a declarat, duminică, pentru AGERPRES, că susţine scutirea 
de impozit pe venitul IT-ştilor, aceasta fiind o măsură prin care tinerii în domeniu pot rămâne în ţară, aducând 
României beneficii extrafinanciare. 
"Părerea mea despre scutirea de impozit pe venit în IT este, fără ezitare, în sensul susţinerii ei, pentru că, privind 
lucrurile multicriterial, ea este categoric benefică, aducând României beneficii mult mai mari, unele indirecte, 
altele extrafinanciare decât neîncasările directe cu titlul de impozit pe venit, conexe fiscalizării activităţii de IT. Ca 
profesor universitar în IT, cunosc potenţialul României în domeniu şi vă asigur că este uriaş. Noi trebuie să-l 
valorificăm aici, la noi acasă, aducând în România angajatori, iar fără facilităţi nu reuşim asta la maxim, şi nu 
disipându-l pe diverse meridiane, mai ales că e format din tineri", a afirmat, pentru AGERPRES, Robu. 
El a menţionat că, în calitate de dascăl, îşi doreşte ca studenţii săi, IT-ştii de azi şi de mâine, să rămână acasă şi să 
producă prosperitate pentru ei şi pentru ţară. 
Nicolae Robu a spus că liberalii şi preşedintele PNL, Ludovic Orban, sunt adepţii fiscalităţii reduse, dar în domeniul 
IT, personal, îşi doreşte scutirea de impozit, tocmai pentru a stopa plecarea tinerilor specializaţi în acest sector din 
ţară. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Construcțiile viitorului. Din 2021 clădirile construite în UE trebuie să fie eficiente energetic 
Temperatura medie a suprafeței Pământului a crescut cu aproape un grad Celsius, iar numărul dezastrelor 
naturale din ultima jumătate de secol este înspăimântător. Încălzirea globală este cauzată în mare măsură și de 
construcții. Peste 1000 de profesori și ingineri din Asia, Europa și Statele Unite s-au întâlnit la București pentru a 
găsi soluții de eficientizare a clădirilor. 
Schimbările climatice resimțite din plin și în România sunt puse, la nivel global, pe seama încălzirii accelerate. 
Cauzele principale sunt poluarea și consumul energetic excesiv. Din 2021, toate clădirile noi, construite în Uniunea 
Europeană, vor trebui să aibă un consum energetic apropiat de zero. În Asia, acest lucru funcționează deja. 
Shin-Ichi  Tanabe,  profesor la Departmentul de Arhitectură, Waseda University din Tokyo: "Problema este că 
dezvoltatorii imobiliari, când construiesc o clădire, vor să facă bani, aşa că gândesc pe termen scurt, nu lung. În 
Japonia construim clădiri şi case cu un consum energetic zero. Din 2017 am construit 43.000 de noi locuinţe cu 
zero consum energetic. Este vorba de confort, un mediu sănătos, în care oamenii se simt bine şi plătesc mai 
puţin." 
Aplicațiile inteligenței artificiale în construcții și instalații sunt însă extrem de importante pe termen lung. 
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La noi, cea mai populară metodă de reducere a pierderilor de energie este anveloparea clădirilor. Însă, până la 
sfârșitul anului, țara noastră va trebui să prezinte Uniunii Europene un "plan național integrat pentru energie și 
mediu" pentru următorii 10 ani. 
Statele membre vor trebui să asigure dreptul cetățenilor de a produce energie regenerabilă pentru propriul 
consum, dar și de a stoca și vinde energia nefolosită. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Inundații. Premierul Viorică Dăncilă cere ministerului condus de Carmen Dan un raport detaliat 
Premierul Viorica Dăncilă a cerut sâmbătă Ministerului Afacerilor Interne un raport detaliat cu privire la efectele 
inundaţiilor şi fenomenelor meteorologice periculoase produse în ultimele zile, urmând ca pe baza acestei analize, 
Guvernul să ia măsuri urgente pentru sprijinirea oamenilor şi a comunităţilor care au avut de suferit şi ale căror 
obiective sociale sau drumuri, poduri şi podeţe au fost afectate, informează News.ro. 
Totodată, prim-ministrul a cerut Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale să propună cât mai urgent ajutoare 
financiare pentru familia din Jugureni, Prahova, care trece prim momente dureroase. Patru copii și mama lor au 
fost luați vineri seara de o viitură cu tot cu casă în Sângeru, județul Prahova. Trei dintre copii au fost găsiți morți, 
un al patrulea este dat dispărut și este căutat, în timp ce femeia a fost salvată. 
„Am primit cu profundă tristeţe vestea teribilă despre tragedia produsă  în comuna prahoveană Jugureni, unde 
trei copii şi-au pierdut viaţa, iar al patrulea este dat dispărut. Pentru un părinte nu există durere mai mare. 
Transmit întreaga compasiune familiei îndurerate şi o asigur de tot sprijinul în aceste clipe de grea încercare”, 
afirmă premierul Viorica Dăncilă. 
Autorităţile şi comunitatea continuă acţiunile de căutare a celui de al patrulea copil. 
Președintele Klaus Iohannis a transmis și el un mesaj de solidaritate și compasiune în urma acestei tragedii și a 
cerut autorităților responsabile măsuri de ajutorare, dar și elaborarea unor planuri de urgență și strategii de 
contracarare a efectelor unor astfel de fenomene extreme. 
Peste 100 de persoane au fost evacuate, 76 de locuinţe şi 132 de gospodării au fost afectate în urma inudaţiilor şi 
viiturilor produs de ploile abundente în judeţul Prahova, conform Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă. Și în 
județul Ialomița sunt inundații. Vineri seara și pe parcursul nopții, ANM a transmis o serie de avertizări de vreme 
severă imediată (tip nowcasting) de cod portocaliu şi roşu în mai multe județe din țară. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Călătoria apostolică de trei zile a Papei Francisc în România s-a încheiat...cu un curcubeu - Aeronava a decolat 
în aplauzele pelerinilor de pe aeroportul din Sibiu/ Traseul spre aeroport, modificat din cauza furtunii  
Sute de oameni l-au aşteaptat, duminică, pe Papa Francisc la ultima oprire a Sanctităţii Sale în România, pe 
Aeroportul din Sibiu. Comitetul Interministerial pentru Securitate „Vizită Papa Francisc 2019” a anunţat că, din 
cauza condiţiilor meteo nefavorabile, traseul de deplasare al Sanctităţii Sale spre aeroportul din Sibiu s-a 
modificat, fiind ales planul de rezervă, pe cale rutieră. Schimbarea planului prin care s-a ales calea terestră, şi nu 
elicopterul, nu a afectat programul anunţat iniţial. 
UPDATE 18.00 Curcubeu la plecarea avionului papal de pe Aeroportul din Sibiu 
Un curcubeu a apărut la decolarea avionului papal de pe Aeroportul din Sibiu, asta după ce ploaia s-a oprit cu 
doar câteva minute înainte de sosirea Suveranului Pontif, deşi judeţul era sub avertizare Cod portocaliu. 
Un curcubeu a apărut deasupra Aeroportului din Sibiu în momentul în care aeronava în care se afla Papa se 
pregătea să decoleze, la încheierea vizitei apostolice de trei zile a Sfântului Părinte în România. 
De altfel, judeţul Sibiu a fost sub avertizare Cod portocaliu de vijelii şi grindină până la ora 17.30, dar norii au 
dispărut cu câteva minute înainte de sosirea Papei la aeroport, în jurul orei 17.10. 
UPDATE 17.40 Aeronava în care se află Papa Francisc a decolat în aplauzele pelerinilor de pe aeroportul din 
Sibiu 
 Aeronava în care se află Papa Francisc a decolat, duminică, la ora 17.43, de pe aeroportul din Sibiu, cu destinaţia 
Roma, în aplauzele pelerinilor. La plecare, Suveranul Pontif a binecuvântat mai mulţi copii prezenţi la aeroport, 
primind flori de la oameni şi fotografiindu-se cu aceştia. 
Suveranul Pontif se va întoarce în Italia cu o aeronavă a companiei Tarom. 
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La aeroportul din Sibiu, Sanctitatea Sa a fost aşteptat de preşedintele Klaus Ioahnnis şi de soţia sa, Carmen 
Iohannis, dar şi de peste 2.000 de persoane. Papa Francisc a salutat, pe rând, mulţimea la plecare, evitând practic 
covorul roşu până la aeronavă, oamenii aplaudând şi strigând "Vivat Papa". 
La un moment dat, Sanctitatea Sa a ridicat şi o fetiţă în braţe. 
Pelerinii s-au ascuns de ploaie sub corturile amplasate de autorităţi. Unii dintre credincioşi au venit de la zeci de 
kilometri distanţă ca să îl vadă pe Suveranul Pontif. 
Şi Regimentul 30 Gardă „Mihai Viteazul” a fost prezent la aeroport, dar şi 16 perechi de la ansamblul folcloric 
"Junii Sibiului". 
UPDATE 17.30 Papa Francisc s-a urcat în avion pentru a pleca spre Roma.Călătoria apostolică de trei zile a Papei 
Francisc în România s-a încheiat 
Papa Francisc s-a îmbarcat, duminică, în aeronava Tarom care urmează să decoleze de pe aeroportul din Sibiu, 
cu destinaţia Roma. La plecare, Suveranul Pontif a binecuvântat mai mulţi copii prezenţi la aeroport, primind 
flori de la oameni şi fotografiindu-se cu aceştia. 
UPDATE 17.15 Papa Francisc a ajuns la aeroportul din Sibiu. Judeţul e sub cod portocaliu de vijelii şi grindină 
Papa Francisc a ajuns, la ora transmiterii ştirii, la aeroportul din Sibiu, unde va avea loc ceremonia de rămas bun şi 
de unde Suveranul Pontif va pleca către Roma. Judeţul e sub cod portocaliu de vijelii şi grindină până la ora 17.30. 
La aeroportul din Sibiu, Sanctitatea Sa a fost aşteptat şi de preşedintele Klaus Ioahnnis şi soţia sa, Carmen 
Iohannis. 
Totodată, Garda de Onoare este prezentă la aeroport, dar şi 16 perechi de la ansamblul folcloric "Junii Sibiului". 
Peste 2.000 de oameni îl aşteaptă pe Papa Francisc la Aeroportul din Sibiu. Pelerinii s-au ascuns de ploaie sub 
corturile amplasate de autorităţi. Unii dintre credincioşi au venit de la zeci de kilometri distanţă ca să îl vadă pe 
Suveranul Pontif. 
Una dintre femeile care aşteaptă îmbrăcată în costum popular sosirea Papei a spus că a venit să îi ureze acestuia 
drum bun. „Am venit să-l întâmpinăm pe Sfântul Părinte, la plecare. Îl aşteptăm cu mult drag. Ne-am pus aceste 
straie de sărbătoare, pentru că aşa sărbătorim noi, suntem de la Axente Sever, unde de fiecare data când este 
sărbătoare ne îmbrăcăm cu aceste străvechi costume populare, în alb şi negru. Avem costume foarte vechi, de 
sute de ani, de la bunicile noastre, de la mamele noastre. Iar, astăzi în semn de cinstire faţă de Sanctitatea Sa am 
venit pentru a-l întâmpina şi a-i ura să aibă un drum bun, de catifea, aşa cum este bunătatea sfinţiei sale”, a spus 
una dintre femeile îmbrăcate în haine populare care a venit la aeroport. 
Plecarea Papei Francisc din România este programată de pe Aeroportul din Sibiu. 
UPDATE 16.45 Cod portocaliu de vijelii şi grindină în judeţul Sibiu, de unde Papa Francisc va pleca către Roma 
Administraţia Naţională de Meteorologie (ANM) a modificat, duminică, avertizarea nowcasting cod galben de ploi 
torenţiale, vijelii şi grindină care vizează judeţul Sibiu în cod portocaliu, aceasta urmând să expire la ora 17.30. 
UPDATE 16.30 2000 de oameni îl aşteaptă pe Papă la Sibiu. Pelerin: Îi urez un drum de catifea, ca sufletul Său 
Peste 2.000 de oameni îl aşteaptă pe Papa Francisc la Aeroportul din Sibiu. Pelerinii s-au ascuns de ploaie sub 
corturile amplasate de autorităţi. Unii dintre credincioşi au venit de la zeci de kilometri distanţă ca să îl vadă pe 
Suveranul Pontif. 
Pelerinii au fost nevoiţi să se ascundă sub corturile amplasate de autorităţi, după ce la Sibiu a început ploaia. 
Judeţul se află sub avertizare Cod galben de averse şi gridnină până la ora 17.00. 
Una dintre femeile care aşteaptă îmbrăcată în costum popular sosirea Papei a spus că a venit să îi ureze acestuia 
drum bun. 
„Am venit să-l întâmpinăm pe Sfântul Părinte, la plecare. Îl aşteptăm cu mult drag. Ne-am pus aceste straie de 
sărbătoare, pentru că aşa sărbătorim noi, suntem de la Axente Sever, unde de fiecare data când este sărbătoare 
ne îmbrăcăm cu aceste străvechi costume populare, în alb şi negru. Avem costume foarte vechi, de sute de ani, de 
la bunicile noastre, de la mamele noastre. Iar, astăzi în semn de cinstire faţă de Sanctitatea Sa am venit pentru a-l 
întâmpina şi a-i ura să aibă un drum bun, de catifea, aşa cum este bunătatea sfinţiei sale”, a spus una dintre 
femeile îmbrăcate în haine populare care a venit la aeroport. 
Plecarea Papei Francisc din România este programată de pe Aeroportul din Sibiu, la ora 17.00. 
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UPDATE 16.27 Traseul Papei Francisc spre aeroportul din Sibiu a fost modificat din cauza vremii 
Traseul de deplasare al Papei Francisc spre aeroportul din Sibiu s-a modificat din cauza vremii, fiind ales planul de 
rezervă, pe cale rutieră. Schimbarea planului nu va afecta programul anunţat iniţial, anunţă Comitetul 
Interministerial pentru Securitate „Vizită Papa Francisc 2019”. 
Comitetul Interministerial pentru Securitate „Vizită Papa Francisc 2019” precizează că, din cauza condiţiilor meteo 
nefavorabile, traseul de deplasare al Sanctităţii Sale spre aeroportul din Sibiu s-a modificat, fiind ales planul de 
rezervă, pe cale rutieră. Schimbarea planului nu va afecta programul anunţat iniţial. 
Administraţia Naţională de Meteorologie (ANM) a emis, duminică, o avertizare nowcasting cod galben de ploi 
torenţiale, vijelii şi grindină pentru judeţul Sibiu, până la ora 17.00. Plecarea Papei Francisc din România este 
programată de pe Aeroportul din Sibiu, la ora 17.00. 
UPDATE 16.20 Cod galben de vijelii şi grindină în judeţul Sibiu, de unde Papa Francisc va pleca către Roma 
 Administraţia Naţională de Meteorologie (ANM) a emis, duminică, o avertizare nowcasting cod galben de ploi 
torenţiale, vijelii şi grindină pentru judeţul Sibiu, până la ora 17.00. Plecarea Papei Francisc din România este 
programată de pe Aeroportul din Sibiu, la ora 17.00. 
Meteorologii avertizează că în judeţul Sibiu (Sibiu, Cisnădie, Tălmaciu, Sălişte, Şeica Mare, Şelimbăr, Roşia, Ocna 
Sibiului, Axente Sever, Slimnic, Loamneş, Cristian, Şura Mare, Micăsasa, Păuca, Vurpăr, Şura Mică, Şeica Mică, 
Mihăileni, Ludoş) se vor semnala averse care vor cumula local 25-30 l/mp, descărcări electrice, intensificări 
temporare ale vântului, dar şi grindină de mici dimensiuni. 
Avertizarea expiră la ora 17.00. 
Plecarea Papei Francisc din România este programată de pe Aeroportul din Sibiu, la ora 17.00. 
Sute de oameni s-au strâns la Aeroportul din Sibiu şi îl aşteaptă pe Papa Francisc, care urmează să ajungă din Blaj 
cu elicopterul. 
Unii dintre oameni sunt îmbrăcaţi în costume populare, iar alţii au adus cu ei steaguri ale Vaticanului şi României, 
pe care le flutură în aşteptarea Papei Francisc. 
La Sibiu, vremea ţine cu pelerinii, la ora transmiterii ştirii fiind înregistrate 26 de grade Celsius. 
Papa Francisc este la Blaj, unde mai are programată o vizită într-o comunitate de romi. 
Suveranul Pontif a oficiat, duminică, Sfânta Liturghie pe Câmpia Libertăţii din Blaj, unde Papa a citit mesajul de 
beatificare a celor 7 episcopi români. 
Duminică este ultima zi a vizitei apostolice a Papei Francisc în România. Potrivit programului, Suveranul Pontif va 
părăsi ţara la ora 17.20, de pe Aeroportul din Sibiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romania, printre statele vulnerabile la razboiul commercial (analiza Bloomberg) 
România se află între statele vulnerabile la războiul comercial, potrivit unei analize realizate de Bloomberg, care a 
evaluat 21 de economii aflate în dezvoltare din întreaga lume. Cele mai expuse state, potrivit acestei analize, sunt 
Croaţia şi Mexic. 
România ocupă locul 18 între cele 21 de state emergente analizate în funcţie de rezistenţa la efectul războiului 
comercial, pe primele două poziţii aflându-se Filipine şi Egipt, scrie News.ro. 
Majoritatea statelor plasate pe primele locuri au perspective solide de creştere. Filipine şi Egipt au obţinut scoruri 
ridicate, după ce vânzările de active care au avut loc la nivelul statelor în dezvoltare au făcut ca activele lor să fie 
relativ subevaluate. În schimb, Mexicul, care este ameninţat cu noi tarife de către preşedintele american Donald 
Trump, este la sfârşitul clasamentului, ca cea mai vulnerabilă piaţă, din cauza exporturilor mari în Statele Unite. 
Între statele analizate, Ungaria se află pe locul şase, Rusia pe nouă, iar Polonia pe 11. 
„Economiile care au o cerere internă mare, o expunere mică la China sau Statele Unite sau cele care au mai multe 
restricţii pentru accesul investitorilor străini pe pieţele lor sunt mai ferite de efectele războiului comercial”, a 
declarat Satoru Matsumoto, manager de fonduri în Tokyo, la firma Asset Management One, care administrează 
activel de peste 500 de miliarde de dolari. 
Investitorii sunt interesaţi de active de pe pieţele emergente care oferă valoare plasamentelor în urma vânzărilor 
provocate de escaladarea neaşteptată a războiului comercial în această lună. 
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MSCI Emerging Market Currency Index a scăzut cu 1,3% în luna mai, cel mai mare declin lunar după cel consemnat 
în august 2018. 
Economiile incluse în analiza Bloomberg fac parte fie din MSCI Emerging Markets Index, fie dintr-un indice calculat 
de Bloomberg care măsoară datoriile în monede locale ale statelor aflate în dezvoltare. 
Impactul războiului comercial este măsurat printr-o medie ponderată a exporturilor fiecărei economii în SUA şi 
China, faţă de PIB-ul nominal. China nu are scor în funcţie de acest criteriu. 
Siguranţa este măsurată în funcţie de situaţia contului curent, ratingul de ţară şi rezervele valutare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ungaria: Garda civilă şi poliţia vor ajuta la apărarea graniţei cu România 
Membrii gărzii civile vor ajuta la apărarea frontierei Ungariei cu România, pe sectorul dintre Kiszombor şi Nagylak, 
începând din acest weekend, efectuând misiuni de patrulare împreună cu poliţia, informează Uniunea Gărzii Civile 
din judeţul Csongrad, potrivit agenţiei maghiare de presă MTI. 
Treisprezece patrule ale gărzii civile vor participa la activităţile de protecţie a frontierei până pe 15 iunie, a 
declarat duminică preşedintele judeţului, Istvan Batiz. 
Voluntarii vor lucra între orele 18:00 şi 18:00, patrulând în maşini ale poliţiei, a adăugat el. 
Patrulele vor activa în zona de graniţă dintre Kiszombor, Tiszasziget şi Mako, la punctele de trecere a frontierei şi 
de-a lungul râului Mureş, precum şi în orice alte zone în care au loc evenimente neobişnuite sau este necesară o 
acţiune imediată a poliţiei, transmite MTI. 
Personalul armatei din Ungaria va fi, de asemenea, implicat în protejarea frontierei de la sfârşitul săptămânii. Un 
total de 1.000 de militari vor lucra la frontiera Ungaria-Serbia sub supravegherea poliţiei timp de trei luni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Persoanele care vor viză în SUA vor trebui să prezinte și conturile de pe rețele de socializare 
Statele Unite le cer persoanelor care vor aplica pentru o viză să prezinte și denumirile conturilor de pe rețelele 
sociale la care sunt conectate, ca parte a procesului de a dezvolta măsurile de securitate aplicate imigranților și 
vizitatorilor străini, relatează Bloomberg. 
Schimbarea, anunțată oficial anul trecut și intrată în vigoare luna aceasta, urmează un ordin dat de președintele 
american Donald Trump, a informat un oficial din cadrul Departamentului de Stat, scrie Mediafax. 
Aproximativ 14 milioane de călători și 710.000 de imigranți în SUA vor fi afectați în fiecare an de schimbări, 
potrivit Registrului Federal. 
Oficialii susțin că securitatea națională este prioritatea de top și fiecare viitor călător sau imigrant trece deja prin 
procesul de verificare. 
(Sursa: Mediafax) 
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